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§ 49 

Muntlig information om arbetet med simhallsutredningen 

Beslut 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Ärendet 
Handläggare Anders Ahlén informerade om arbetsgången i utredningsarbetet, bland annat 
avseende det utvidgade uppdraget för Boo som beslutades 2014 §2. Utredningen syfte är 
att ta fram ett underlag för framtida badanläggningar avseende innehåll, lokalisering och 
finansiering i Boo och Fisksätra/Saltsjöbaden. Anders Ahlén visade ett bildspel med bilder 
på några av de alternativ som i detta tidiga skede i utredningen diskuteras i styrgruppen. 
 
Som framgår i beslutet den 17 februari 2014 fastställde kommunfullmäktige i mål & budget 
den 11 november 2013, §249, om särskilt direktiv till fritidsnämnden att kartlägga behovet 
av upprustning av och reinvesteringar i kommunens simhallar och genomföra förstudie om 
ny simhall i Boo. 2 mnkr har avsatts för detta i investeringsbudgeten. 
 
Då byggnation och finansiering av två simhallar sannolikt påverkar varandra finns det 
behov av att utvidga pågående utredningsuppdrag till byggenheten så att utredningen även 
omfattar studier om förutsättningarna för en simhall i Orminge. Då studien nu utvidgas till 
att även omfatta finansiering och alternativa finansieringsformer behöver byggenhetens 
kompetens kompletteras med inköpsenhetens upphandlingsexpert.  
 
Vidare är bedömningen att en styrgrupp behöver formeras för fortsatt ledning och styrning 
av utredningsuppdraget. Bedömningen är att projektet för simhallarnas fortsatta planering 
nu är i sådant skede att det är angeläget med en större samordning mellan fler berörda 
processer (stadsbyggnad, ekonomi mm). Mot bakgrund av detta förslås att kommunens 
styrgrupp för stadsbyggnadsprojekt ska ansvara för styrning och ledning av projektet.  
 
Förstudien beräknas klar under hösten 2014. 

Beslutsgång  
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 50 FRN 2013/62 

Fritidsnämndens redovisning - bokslut tertial 1, 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 1 för perioden januari-april år 2014. 

Ärendet 
Fritidsnämnden redovisar ett positivt resultat med 1,3 mnkr för tertial 1. Det innebär en 
avvikelse med 1,3 mnkr jämförelse med budget för perioden om 46,6 mnkr. 
 
Fritidsnämnden redovisar verksamhetsresultat, insatta resurser, investeringsredovisning 
samt en specifikation över resursfördelningen av fritidsnämndens verksamheter. 

Verksamhetsresultat 
Ökat öppethållande av idrottsplatser 
Det har varit en fotbollsvänlig vinter detta år. Förberedelserna inför vinterfotbollen har 
skett genom dialoger med föreningarna men till följd av det milda klimatet, jämfört med 
andra nederbördsrika vintrar, har fotbollsplanerna kunnat öppnas för spel flera veckor 
tidigare vilket ger glada föreningar och glada aktiva barn och unga.  

Förbättringar av idrottsanläggningarna 
I Nacka ishall pågår förberedelser för att byta den gamla ishockeysargen mot en ny. Den 
nya sargen monteras under vecka 18. 
 
På Älta IP har en ny läktare monterats inför starten av damfotbollens säsong i elitettan då 
damernas spel lockar fler besökare än vad den befintliga läktaren har utrymme för. Den nya 
läktaren har kapacitet för hundra åskådare varav tio sittplatser med tak som ska vara till för 
pressen. Nya fotbollsmål enligt den nya normen finns också på plats. Ny resultattavla för 
fotbollen ska levereras. Idrottsplatsens omklädningsrum har blivit vattenskadade och 
åtgärder för detta har påbörjats. 
 
Det har kommit synpunkter om luften och städningen i Nacka simhall. För att förbättra 
vattenkvalité, luften och städningen i simhallen har verksamheten köpt en ny och effektiv 
bottensug som tar upp slam och andra partiklar som hamnar på bassängbotten. Nyligen har 
verksamheten monterat två stycken UV-ljus för att öka reningen av badvatten. UV-ljus är 
en miljövänlig och effektiv metod för att desinficera och döda mikroorganismer effektivt. 
Båda simhallarna har fått nya skurmaskiner för att lättare kunna hålla golvytorna rena. Nya 
skurmaskinen förbättrar även arbetsergonomin för de som arbetar i simhallarna. 
  



 5 (45) 
 14 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 50 

Upphandlingar 
Två upphandlingar som har uppmärksammats är dels att verksamheten och driften av 
Nacka simhall och Näckenbadet har upphandlats nya entreprenören Meadley AB kommer  
fro m den 1 augusti att driva simhallarna. Dels har arbetet med upphandling av 
fritidsgårdsverksamhet för unga med funktionsnedsättning resulterat i att verksamheten nu 
äntligen får en anordnare och det är kommunens egen produktion inom Välfärd som var 
vinnande anbudsgivare.   

Simskoleverksamheten 
Simskoleverksamheten har ökat antalet simlärare i barngrupperna och nu är det alltid 2 
stycken simlärare per 12 stycken barn i de simskolor som drivs av kommunens idrottsdrift. 
Avsikten är att öka kvalitén på simskolor och att simkunnigheten ökar. 

Delaktighet inflytande 
Anläggningsråd, brukarråden på sportanläggningarna annonseras på hemsidan och avsikten 
är att öka informationen om vad som händer och sker på dessa dialogmöten.  
 
Under två dagar på skolornas sportlov arrangerades en ungdomsmässa i Nacka 
sportcentrum. På mässan kunde lediga unga pröva på olika former av fritidsaktiviteter, 
diskutera ung livsstil, få ökade kunskaper i hur man söker jobb mm. 
 
För att öka fritidsaktiviteter som riktar sig till enbart flickor har nämnden beslutat att införa 
ett föreningsbidrag för öppen fritidsverksamhet för flickor i åldern 12 – 18 år. Bidragets 
tillgängliga medel motsvarar nämndens budgeterade medel för verksamheten Tjejverkstan 
för 2014 då denna verksamhet försatts i konkurs i december 2013. 
 
I april hölls en work-shop om sportlokaler och sportanläggningarnas kapacitet i Nacka. 
Work-shopen var ett samarrangemang mellan Nackas Idrotts Allians och fritidsnämndens 
ledamöter. På work-shopen presenterades resultaten av den kapacitetsutredning som 
nämnden beslöt att göra under 2013. Föreningarna diskuterade utredningens resultat samt 
bidrog med egna förslag om förbättringar och behov. 
 
Som ett led i nämndens mål om trygga fritidsanläggningar har verksamheten inom 
idrottsdriften utvecklat sina kunskaper i lättare sjukvård. Alla medarbetare deltog i en 
Förstahjälpen utbildning 

Enkätundersökning 
Den enkätundersökning som skett under hösten 2013 om behov och efterfrågan av 
fritidsaktiviteter för bland annat föreningen Attention Nackas medlemmar har redovisats. 
Resultatet och slutsatser av enkäten kommer att ligga till grund för fritidsnämndens 
satsningar för fritid för personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar.      
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Ekonomi i balans 
Fritidsnämnden redovisar ett positivt resultat med 1,3 mnkr, vilket beror på 
kapitalkostnader för investeringsprojekt som kommer stängas under året samt tjejverkstans 
medel som avsatts för fritidsaktiviteter som riktar sig mot flickor där ansökan för 
föreningarna går ut i maj och utbetalningarna kommer ske i augusti.  
 
Idrott och fritidsenheten visar ett underskott med 0,5 mnkr och driften av 
idrottsverksamheten redovisar motsvarande överskott . 
 
Prognos för helåret är ett resultat i balans. 
 
Omstrukturering av idrotts och fritidsenheten samt att Medley övertar driften av 
simhallarna kan komma att påverka resultatet. Information om ev extra ordinära 
omstruktureringskostnader kommer att redovisas i tertial 2 

Lokaluthyrning 
Under januari var Saltsjöbadens simhall stängd på grund av osäkerhet angående 
hållbarheten av bassängkonstruktionen. Särskild elektronisk övervakning har installerats 
och fortsatt utredning utförs av Sweco. I övrigt har lokalerna varit fullbokade för perioden. 

Investeringsredovisning 
Breddning av Nacka bollhall har skjutits fram från år 2014 till år 2015. 
Björknäs IP har flyttats från år 2016 till år 2015. Projektering av idrottsplatsen pågår. 
Se vidare separat tjänsteskrivelse fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-05-09 reviderad 2014-05-14 
Bilaga 1 Investeringsredovisning 
Bilaga 2 Specifikation över resursfördelningen av fritidsnämndens verksamheter tertial 1 2014 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 51 FRN2014/72 

Klimatmatchen 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att medverka som lokal arrangör av klimatmatchen 2014 samt 
godkänner att priser till de tävlande lagen i Nacka kommun kan delas ut till ett totalt värde 
av 5 000 kronor. 

Ärendet 
Inom projektet Klimatsmarta Stockholmare tog Miljöförvaltningen i Stockholms stad under 
2010 fram ett program för att förmå föreningslivet att medverka till föreningarnas påverkan 
på klimat skulle minska. Programmet Klimatmatchen utformades som en tävling mellan olika 
föreningar och resulterade bl a endast 5 % av resorna gjordes med bil under 
tävlingsperioden. 2013 spreds denna tävlingsform i landet och genomfördes under 
september månad i Oskarshamns kommun, Skåne, Stockholms stad, Uppsala kommun, 
Östergötland och Örebroregionen, totalt 23 kommuner. Tävlingen ingick i projektet 
Uthållig idrott som är ett nationellt projekt och omfattar 100 föreningar över hela Sverige. 
 
Klimatmatchen 2014 kommer att arrangeras av Energikontoren Sverige genom projektet 
Europeiska trafikantveckan 2014. Ansvarig för detta är Energikontoret Regionförbundet 
Örebro och projektet finansieras av Energimyndigheten. Tävlingen Klimatmatchen innebär 
att föreningar under en månad försöka samla så många resepoäng till sitt lag som möjligt 
genom att cykla, gå, samåka eller åka kollektivt till lagets eller gruppens fritidsaktiviteter. 
 
Energikontoret i Stockholm kommer att medverka i Klimatmatchen som regional arrangör 
och svarar för anmälningsavgiften.  
 
I egenskap av lokal arrangör av klimatmatchen kommer Nacka kommun att kunna erbjuda 
20 lag i kommunen att medverka i tävlingen. Priser för ett värde av 5 000 kronor lottas ut 
till de medverkande lagen/grupper.  
 
Fritidsnämnden  är positiv till att erbjuda föreningslivet möjlighet att medverka i tävlingen 
för ett klimatsmartare resande. Detta är förhoppningsvis ett kul sätt uppmana barn och 
ungdomar att ta sig till och från träningar och hemmamatcher på ett klimatsmart sätt 

Ekonomiska konsekvenser  
Anmälningsavgiften kommer Energikontoret i Stockholm att stå för. Som lokal arrangör 
ska man stå för ett eget pris för sina föreningar, detta kan till exempel vara pengar till 
lag/gruppkassan, inträde till äventyrshus eller annat valfritt pris som man tycker passar .  
 
Priser för ett värde 5 000 kronor lottas ut till de medverkande lagen/grupper. (På likande 
sätt som när Nacka kommun arrangerar tävlingen Gå - och cykla till skolan.) 
Prisutdelningen kan ske i samband med Nacka kommuns Föreningsledarhelgen som 
genomförs i november 2014. 
  



 8 (45) 
 14 maj 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 51 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-11 
Bilaga 1 Inbjudan Klimatmatchen lokala och regionala arrangörer 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 52 FRN 2014/64 

Barninitiativ om Sickla skoltomt - aktivitetspark 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att tillstyrka att barnens initiativ utreds vidare samt att externt 
stöd, konstnärlig ledare stödjer den fortsatta utredningen av skoltomten och idrottstomten.  

Ärendet 
Fritidsnämnden informerades vid nämndens sammanträde den 2 april 2014, § 42, om 
elevrådets initiativ och förslag på att utveckla skoltomten och delar av idrottsmarken till en 
aktivitetspark,  
 
Mitt emot Sickla köpkvarter ligger Sickla låg- och mellanstadium samt förskola och 
särskola. 500-600 barn vistas på skoltomten varje dag. Skolan har högt söktryck och 
antagandet är att skolan kommer växa väsentligt. Skoltomten är idag väldigt trist och grå 
med mycket asfalt. Ett fåtal ekar finns. Idrottstomtens konstgräsplan har precis nyligen 
blivit klar.  
 
Eleverna på skolan har uttryckt starka behov av mer inspirerande och stimulerande 
utemiljö. Det handlar både om att fysiskt få röra sig, bli stimulerad mentalt och platser för 
själen.  
 
Elevrådet har vid ett par tillfällen skrivit och kontaktat nämndens direktör med olika 
önskemål. Tisdagen den 18 mars inkom en genomarbetad skrivelse med konkreta förslag 
från elevrådet. Skrivelsen ett resultat av en process där klass 6 i ett första steg under en 
vecka arbetade med planering och gestaltning av skoltomten. Samtliga elever på skolan fick 
sedan rösta fram de fem bästa förslagen. Elevrådet har således en stark drivkraft, och 
behov att se denna drivkraft gestaltad och översatt i planering, miljö och arkitektur är stor. 
 
Nacka har i stort förhållandevis få offentliga mötesplatser för barn och ungdomar, i 
synnerhet på Västra Sicklaön. Behovet är därför extra stort just här. Behovet bland de 
boende runt omkring av att kunna använda platsen för aktivitet och rekreation de tider 
skolan är stängd är också betydande.  

Sammanfattning Sickla skolas förslag  
Klass 6 tog först fram en gemensam ide om innehåll, vad de vill ha på skolgården. De flesta 
förslag innehåller därför:  

• ”Pizzagungor”  
• Klätterställning 
• Linbana 
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• Parkourbana 
• Skaterink 
• Klättervägg 

 
Eleverna arbetade sedan fram olika individuella förslag på planlösning. ”Pizzagungorna: Dom 
har jag satt långt ifrån varandra för att man kanske vill ha plats runt dom att putta fart, utan att man är 
i vägen för någon annan”.  Ett par förslag visar mer i detalj hur t ex lekredskap skulle kunna se 
ut. ”Min klätterställning har en myrstack, man ska kunna gå i tunnlar, som myror.” 
De fem planförslag som flest gillade har lämnats till kommunen. 

Ambition inför fortsatt arbete 
• Att ta tillvara på energin och entusiasmen som redan finns hos eleverna på skolan 

och fortsätta rikta kraften i en positiv utveckling. 
• Att arbeta med ett fördjupat gestaltningsprogram och planskisser med 

utgångspunkt från Sickla skolelevers förslag på innehåll och planering. 
• Att kombinera barnens önskemål med övergripande behov av platser för 

rekreation.  
• Att arbeta med hela området inkl entréer och skapa en känsla av sammanhang och 

välkomnande. Hur kan en skoltomt erbjuda en god miljö med park och upplevelser 
även utanför skoltid för medborgare och boende i närmiljön? 

Nyskapande 
Ett av de två ledorden i Nackas nya vision för stadsutveckling är ”Nyskapande”. Nacka har 
sedan tidigare den fastlagda strategin ”Öppna konsten” som handlar om att göra hela 
staden till ett konstverk. Kommunen behöver utveckla HUR detta skall gå till och vill 
därför i detta sammanhang pröva ett nytt arbetssätt där extern konstnärlig 
gestaltningskompetens med ansvarar för projekt- och processledning från början av 
planprocessen.  
 
Det handlar om: 

• Att ge mer utrymme för den känslomässiga nivån av utvecklingen – platsens och 
människornas EQ – för att på bästa sätt tillvara ta mänsklig kraft för en hållbar 
utveckling. 

• Att ge större utrymme för reellt inflytande. 
• Att använda konstnärlig gestaltningskompetens, konstnärliga metoder och konst 

som kommunikationsverktyg i en fortsatt dialogprocess med barnen och övriga 
intressenter – d v s att pröva och utforska platsens möjligheter tillsammans med de 
människor som vistas där. 

• Att använda konstnärlig gestaltningskompetens för att konceptuellt översätta 
barnens och andra intressenters egna idéer och tankar om platsen.  
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För den sedvanliga projekteringen kommer ramavtal användas. 

Nästa steg 
Två externa konsulter med konstnärlig gestaltningskompetens leder under sammanlagt 4 
arbetsveckor en kreativ process som skall leda fram till en gemensam gestaltningsidé.  I 
detta steg ska även utredningen visa på kostnader samt ansvarsfrågorna mellan skola (dvs 
kommunala produktionen av välfärdstjänster), fritidsnämnden och kommunstyrelsen 
(processen fastighet). 

Mål  
• Att olika intressenters uttryckta behov och önskemål är inkluderade i processen och 

bemötta på bästa möjliga sätt 
• Att barnen som varit medskapare av platsen känner sig sedda och inkluderade i 

processen och därmed känner en naturlig stolthet över sin egen plats.  
• Att platsen har fått en tydligare karaktär och identitet 
• Att gemenskapen i området har ökat då fler fått vara med och utveckla sitt 

närområde 

Utmaningar  
• Pågående detaljplanering av hela skolområdet. 
• Tidigare löften om större fotbollsplan. 
• Vattnet – ett hinder mot rationell utbyggnad av fotbollsplanen. 

Intressenter 
• Förskolan och förskolebarnen 
• Skolan och skolbarnen 
• Människor med utvecklingsförseningar 
• Boende tvärs över vägen (gammalt bostadsrättsförening + nybyggt område + 

bergskullen) 
• Barnfamiljer i närområdet 
• Sickla fotbollsförening 
• Nacka gymnastikförening, Cheerleadning, Parkour.  

Tidsplan 
• Gestaltningsprocess t o m juni 2014 
• Kalkyler och bedömning av kostnader 
• Upphandling av lekredskap  
• Färdigställt till skolstart 2015 
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Forts § 52 

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnaden för de 2 externa konstnärliga ledarna i detta utredningsskede bedöms till en 
månad vardera vilket bedöms vara en marginell kostnad för nämnden. Utredningen 
bedöms vara förenlig med utvecklingen av idrottsplatsen och i detta skede kan utredningen 
anses belasta investeringsprojektet för idrottsplatsen/Sicklavallen. Finansiering sker även 
via forskningsanslag från Vinnova då Vinnova beslutat att ge Nacka kommun 
utvecklingsstöd för möbelutsmyckningen av det offentliga rummet med 200 000 kronor 
totalt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-28 
Bilaga Överlämnade skisser och teckningar från barnen 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade återremiss för att tydliggör om detta tillhör nämndens 
ansvarsområde. 
 
Tobias Nässén yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde proposition på återremissyrkandet och fann att nämnden avslog 
yrkandet. 
 
Därefter beslutade nämnden att bifalla Tobias Nässéns yrkande att bifalla enhetens förslag 
till beslut. 

Protokollsanteckning  
Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) lät anteckna följande  
” Vi i Socialdemokraterna ser behovet av att utveckla skolgården på Sickla skola och tycker 
barnens arbete i frågan har varit fantastiskt. Vi väljer trots detta att yrka på återremittering 
för att utreda om denna investering tillhör fritidsnämnden. Vi efterlyser även en större 
prioriteringsordning gällande projekten. Detta för att fritidsnämnden ska kunna jobba 
strukturerat och mer långsiktigt hållbart.”  
 
 
- - - - - 
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§ 53 FRN 2014/72 

Projektbidraget våren 2014  

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla Orientering projektbidrag på 13 000 

kronor för ny och lockande aktivitet för våra ungdomar under vintersäsong 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Saltsjöbadens Naturföreningen projektbidrag på 

16 190 kronor för marknadsförning av Natursnokarna 
3. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla IF Fotboll projektbidrag på 30 000 kronor, 

nolltaxa för projektets tillfällen, för projektet After-School.  
Nämnden beslutar att utrustning som Järla IF FK köper in för fritidsnämndens 
projektmedel ska anges i föreningens projektredovisning och efter avslutat projekt 
tillhandahållas för liknande arrangemang på samma anläggning  

4. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Natalis Dans & Gymnastikstudio projektbidrag 
på 20 000 kronor för den del av projektet som vänder sig till att fler killar kan börja 
med balett 

5. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Föreningen Darra musik & dans projektbidrag 
på 5 000 kronor för genomförande av fotbollsturnering – unga leder unga 

6. Fritidsnämnden beslutar att avslå ansökan från Skuru IK Handboll gällande 
integration och prova på handboll.  
Skälet är bl a projektet främst motsvarar sådan verksamhet som uppfyller syfte och 
kriterium i enlighet med det statliga bidraget för idrottslyftet.   

7. Fritidsnämnden beslutar att Järla Orientering, Saltsjöbadens Naturföreningen, 
Natalis Dans & Gymnastikstudio, Föreningen Darra musik & dans och Järla IF 
Fotboll ska inkomma senast den 30 april 2015 med en skriftlig redovisning över 
projektets genomförande och resultat 

Ärendet 
Vid utgången av ansökningsperioden den 1 april 2014 för ansökningar av medel inom 
fritidsnämndens projektbidrag har sex stycken ansökningar inkommit som ska beslutas av 
nämnden. I nämndens internbudget för 2014 finns 100 000 kronor totalt budgeterade för 
denna typ av föreningsstöd.  
 
De sex ansökningar som inkommit senast den 1 april i år är Järla IF orienteringsklubb, 
Saltsjöbadens naturskyddsförening, Järla IK Fotbollsklubb, Natalies Dans & 
Gymnastikstudio, Föreningen Darra musik & dans samt Skuru IK Handboll 
 
Fritidsnämnden föreslås bevilja fem ansökningar med projektbidrag på sammanlagt 85190 
kronor. Vilket innebär att det finns 15810 kronor kvar i avsatt budget för nästa 
ansökningstillfälle som är den 1 oktober, för nämndens projektbidrag hösten 2014.  
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Forts § 53 

Ekonomiska konsekvenser  
I årets budget finns 100 000 kronor reserverade för projektbidrag till föreningslivet.  
 
Enheten föreslår att bevilja fem ansökningar med projektbidrag på sammanlagt 85 190 
kronor. Vilket innebär att det återstår 15 810 kronor som reserverats i nämndens intern 
budget för nästa ansökningstillfälle som är den 1 oktober, för projektbidrag hösten 2014.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-28 
Bilaga 1 Ansökan från Järla Orientering 
Bilaga 2 Ansökan från Saltsjöbadens Naturskyddsförening  
Bilaga 3 Ansökan från Järla IF FK 
Bilaga 4 Ansökan från Natalias Dans & Gymnastikstudio  
Bilaga 5 Ansökan från Föreningen Darra musik & dans 
Bilaga 6 Ansökan från Skuru IK Handboll  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 54 FRN 2014/75  

Stöd till sommarverksamhet i Fisksätra  

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge föreningen Darra Musik och Dans verksamhetsstöd i 

form av projektbidrag med 40 000 kronor för sommarläger för barn och ungdomar i 
Fisksätra som anordnas under sommaren 2014 

2. Föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning till Nacka kommun senast 2014-09-
30 där föreningen redogör för antalet deltagare, genomförda aktiviteter samt en 
redogörelse över hur projektbidraget använts 

Ärendet 
Föreningen Darra Musik och Dans ansöker hos fritidsnämnden om stöd för 
sommarlovsverksamhet i Fisksätra för fem veckors gratis sommarlovsverksamhet. 
Föreningen har sedan 2007 anordnat liknande sommarlovsverksamhet och fått ekonomiskt 
stöd av fritidsnämnden denna verksamhet.  
 
Fritidsnämnden bedömer att det finns särskilda skäl att stödja en verksamhet i Fisksätra då 
det visat sig att det finns grupper i kommundelen som bedöms ha små ekonomiska 
förutsättningar för att delta i annan sommarlovsverksamhet.  
 
Utrymme för verksamhetsstödet för föreslagen sommarverksamhet finns i fritidsnämndens 
beslutade internbudget inom ramen för öppen verksamhet och lovverksamhet. 

Innehåll och antal deltagare 
- Vecka 25, Sportscamp, med bland annat streetdance, hiphop, dancehall, bootcamp, 

friidrott, basket och skateboard och övernattning, 8 – 15 år 
- Vecka 26 och 27, Fotbollsläger, fotbollsträning, aktiviteter och social samvaro, 8 – 

15 år 
- Vecka 31 och 32, Summer dancecamp, hip-hop, streetdance, breakdance, houce 

mm, 13 – 19 år 

Ekonomiska konsekvenser 
Utrymme för verksamhetsstödet för föreslagen sommarverksamhet i Fisksätra finns i 
fritidsnämndens beslutade internbudget inom ramen för öppen verksamhet och 
lovverksamhet. Bidraget hanteras som ett projektbidrag men handläggs inom ramen för 
kommunens finansiering av sommarlovsverksamhet.  
 
Föreningen Darra musik och dans har ett avtal med kulturnämnden som finansierar vissa 
ledarkostnader även för denna verksamhet. På uppdrag av fritidsnämnden bedriver också 
föreningen öppen idrottsverksamhet under skolåret.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-28 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 55 FRN 2013/182 

Aktivitets- och träningspark vid Älta IP 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar bygga ett utegym/aktivitetspark på det markområde på Älta 

IP som fn utgörs av en nersliten tennisbana.  
2. Fritidsnämnden beslutar att anslå investeringsmedel om totalt 1,5 miljoner kronor för 

att bygga den första etappen till aktivitets- och träningspark vid Älta IP, bestående av 
utegym och parkour-park. 
Etapp 2 bestående av hinderbana och beachvollybollplan, utomhusbord för pingis och 
basketplan planeras under 2015.  

3. Investeringsmedel för 2014 anslås ur fritidsnämndens medel för utegym/aktivitetspark 
projektnummer 98000022. 

Ärendet 
Idrotts- och fritidsenheten fick i uppdrag att utreda behovet och förutsättningarna för ett 
utegym/aktivitetspark vid den f.d. tennisbanan vid Älta IP. För att utreda behov och nyttan 
med en tränings- och aktivitetspark har en arbetsgrupp bildats med representanter från 
skolan, föreningslivet, fritidsgården samt olika kommunala enheter. Idéer och stöd för 
arbetet har bl a hämtats från utredningen ” Program för lokalisering och utformning av 
utegym” gjord av Thyréns 2012. 
 
I enlighet med ett inkommet medborgarförslag till Nacka kommun, har arbetsgruppen 
utarbetat ett förslag för att skapa en stimulerande miljö på ett outnyttjad markområde på 
Älta Idrottsplats. Arbetsgruppen har arbetat utifrån att förslagen ska skapa tillgänglighet för 
alla åldrar. Förslaget innefattar olika delar som tillsammans, vid sidan av nu befintlig 
fotbollsplan/tennishall/klubbhus/badplats/grönområde, skapar en aktivitets- och 
träningspark på idrottsplatsen. Föreslaget innebär att det ska byggas: ett utegym, en 
hinderbana, en parkour-park, basketkorgar samt en beachvolleybollplan. 
 
Bedömda investeringsmedel om 1,5 miljoner kronor för etapp ett anslås ut fritidsnämndens 
beslutade ram för utegym/aktivitetspark.  

Utredningsarbete 
Arbetsgruppen har sett till alla åldrar och funktionalitets behov av att aktivera sig och 
sammansätta redskap som möjliggör detta för dagens och framtida besökare. Då Älta IP 
och badplats på dagtid är ett populärt besöksmål för förskolebarn och grundskolebarn har 
deras behov beaktats, då det gäller att stimulera till rörelse och aktiviteter. 
Ett annat mål är att föreningslivet skall dra nytta av anläggningarna för rehabilitering och 
uppbyggnadsträning. 
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Forts § 55 
 
Älta fritidsgård som har flyttat sina sommarläger till Älta från Hellasgården ställer sig 
mycket positiva till förslaget och ser stora framtida utvecklingsmöjligheter i detta projekt. 

Varför en aktivitets- och träningspark? 
Flera forskningsstudier har under de senaste årtiondena visat på betydelsen av fysisk 
aktivitet och träning för att uppnå och bibehålla en god hälsa, god kroppslig funktion samt 
undvika sjukdom. Detta gäller för alla åldrar. Trots detta har människan under de senaste 
årtiondena blivit allt mer stillasittande. En stor anledning till detta är att närmiljön anpassas 
så att den ska bli så tidseffektiv och bekväm som möjligt och detta görs för att passa in i 
det pressade tidsschemat i dagens samhälle. På fritiden finns olika stillasittande 
skärmaktiviteter (tv, dator, ipads etc.) som lockar. Forskningen pekar nu på betydelsen av 
att anpassa vår närmiljö, ”bygga tillbaka” olika aktivitetsmöjligheter, för att locka till och 
uppmuntra ökad fysisk aktivitet på fritiden. Betydelsen av stimulerande närmiljö som 
skapar rörelseglädje är en grundpelare i detta arbete. Av vikt är även att detta görs för att 
fånga in så många som möjligt, d.v.s. från den allra yngsta till den äldsta, från den helt 
inaktiva till den redan regelbundna motionären. 

Aktivitet och träning för alla! 
I enlighet med ett inkommet medborgarförslag till Nacka kommun, har arbetsgruppen 
utarbetat ett förslag för att skapa just en sådan stimulerande miljö på nu outnyttjad mark 
som finns på Älta Idrottsplats. Arbetsgruppen har arbetat utifrån att förslagen ska skapa 
tillgänglighet för alla. Mer specifikt har arbetet skett utifrån följande gruppers olika behov; 

- Barn (0-6 år) i förskoleåldern; behov av att stimulera utvecklingen av 
grovmotoriken via de grovmotoriska grundformerna klättra, krypa, balansera, 
hänga, åla, stödja, kasta och fånga, hoppa, landa, rulla/rotera, springa och gå. Detta 
är rörelser som ligger till grund för fortsatt rörelseutveckling och funktion. 
Optimalt är det om dessa rörelser stimuleras via en blandning av lek och utmaning. 

- Barn (7-15 år) i grundskoleåldern; Fortsatt utveckling av ovan angivna 
grovmotorik, men med mer utmaning. 

- Ungdom (16-20 år); Här har den grovmotoriska färdigheten grundlagd, och lätt 
styrketräning och aktiv rörelse med kroppen som belastning är viktig för god hälsa 
och funktion. Här grundläggs även framtida aktivitetsbeteendet som man tar med 
in i vuxendomen. 

- Yngre/medelålders/äldre vuxna, inaktiva; För dessa är det viktigt att hitta 
motivationen och tryggheten att vara aktiva. Redskap och aktiviteter som är enkla 
och bygger på den egna kroppen som belastning är av stor vikt.  

- Yngre/medelålders/äldre vuxna, redan aktiva, alltifrån låg till hög; För dessa 
personer är tillgängligheten till olika sorts redskap samt variations i träningen viktig. 
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En aktivitets- och träningspark 
Förslaget innefattar olika delar som tillsammans, vid sidan av nu befintlig 
fotbollsplan/tennishall/klubbhus/badplats/grönområde, skapar en aktivitets- och 
träningspark på idrottsplatsen som består av följande: ett utegym, en hinderbana, en 
parkour-park, basketkorgar samt en beachvolleybollplan. 

Nyttan – en mötesplats med hälsoeffekter  
Möjligheter till utökade aktiviteter för badgäster och övriga besökare gör Älta IP/ badplats 
till en mötesplats för Ältabor i alla åldrar. 
 
Motionärer som motionerar runt och kring Ältasjön får en oas för aktiviteter, samt att en 
aktivitetspark med dess utövare har en lugnande effekt för området vad det gäller 
exempelvis: klotter och skadegörelse. 

Ekonomiska konsekvenser 
Investeringsmedel för 2014 anslås ur fritidsnämndens medel för utegym/aktivitetspark 
projektnummer 98000022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-22 
Bilaga 1 Thyréns: Program för lokalisering och utformning av utegym 
Bilaga 2 Kasteskog Tennis Academy 
Bilaga 3 Översiktskarta Älta IP 
Bilaga 4 Parkour-park 
Bilaga 5 Hinderbana 
Bilaga 6 Skiss utegym 
Bilaga 7 Utegym redskap 
Bilaga 8 Beach vollybollbana 

Yrkande 
Martin Hellströmer (S) yrkade bordläggning av ärendet tills utegym är byggt på prioriterade 
områden.  
 
Tobias Nässsén (M) yrkade avslag på Martin Hellströmer bordläggningsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först proposition på bordläggningsyrkandet och fann att nämnden 
avslog det. 
 
Med avslag på Martin Hellströmers bordläggningsyrkande beslutade nämnden i enlighet 
med enhetens förslag till beslut. 
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Protokollsanteckning 
Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande i protokollet 
” Enligt Thyrens rapport gällande lokalisering av utegym är inte Älta ett prioriterat område. 
Inte heller tjänstemännen har haft detta som ett prioriterat område för byggnation av 
spontanidrottsanläggningar, trots detta väljer nämnden att bygga en 
spontanidrottsanläggning i Älta. Vi Socialdemokrater anser att det är ett bra 
medborgarförslag men tycker att vi borde prioritera byggande av utegym på av Thyrens 
utpekade lokaliseringar. ” 
 
         - - - - -         
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§ 56  

Ändrade sammanträdesdatum hösten 2014  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ändra följande sammanträdesdatum. 
Sammanträdet i september flyttas till den 25 september. 
Sammanträdet i december flyttas fram till den 9 december. 

Ärendet 
I och med att fritidsnämnden nya direktör Malin Westerback även är direktör för arbets- 
och företagsnämnden (AFN) behöver nämndernas sammanträdesdatum ändras på grund 
av att nämnderna har inplanerade sammanträden på samma tid och datum. 
 
Fritidsnämnden föreslås ändra två sammanträdesdagar. 
1 Septembersammanträdet ändras från onsdagen den 24/9 till torsdagen den 25/9, Jelgava 
2 Decembersammanträde ändras från onsdagen den 10/12 till tisdagen den 9/12, Orminge 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-01 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 57 FRN 2014/74 

Remissvar: Översyn av Nacka kommuns kulturpolitiska 
programförklaring 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att anta tjänsteskrivelsens bilaga daterad 2014-04-25 som 
remissvar till kulturnämndens översyn av Nacka kommuns kulturpolitiska 
programförklaring. 

Ärendet 
Kulturnämnden anser att Nackas kulturpolitiska programförklaring, som antogs 2000, står 
sig väl och att det endast behöver göras mindre justeringar så att programmet upplevs som 
aktuellt och modernt. 
 
Kulturnämnden beslöt den 12 mars 2014 att kulturnämndens förslag till Nackas 
kulturpolitiska programförklaring skulle sändas på remiss till bland annat fritidsnämnden. 
Det nya programmet ska gälla för perioden 2015 – 2018.  
 
En av skillnaderna i förslaget jämfört med tidigare programförklaring är att kulturnämnden 
kommer att göra en utvärdering av nämndernas beskrivning av sina insatser i slutet av 
fyraårsperioden. I tidigare programförklaring har nämnderna redovisat hur de tillämpat den 
kulturpolitiska programförklaringen inom respektive nämnds ansvarsområde i samband 
med bokslutet varje år. 

De mindre ändringar som kulturnämnden föreslår bedöms inte ha någon väsentlig inverkan 
på fritidsnämndens ansvarsområde.  

Kulturnämnden föreslår att 
• Kommunens kulturpolitiska programförklaring byter namn till Kulturpolitiskt 

program 
• Det kulturpolitiska programmet gäller från 1 januari 2015 till 31 december 2018.  
• Nämnderna redovisar sina insatser till kulturnämnden i slutet av denna period. 

Därefter utvärderar och reviderar kulturnämnden programmet inför kommande 
period.  

• Det tydligt beskrivs att en grundläggande tanke i kommunen är att en bredd av 
olika aktörer i kulturen ger mångfald och ett spännande kulturutbud.  

 
Avsikten med det kulturpolitiska programmet är att det ska bidra till att ett kulturellt 
perspektiv läggs på samtliga verksamheter i kommunen och på så sätt öka kulturens 
betydelse inom andra samhällsområden. Kulturella hänsyn ska till exempel tas inom såväl 
teknisk produktion som äldreomsorg och utbildning.      
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En av skillnaderna i förslaget jämfört med tidigare programförklaring är att kulturnämnden 
kommer att göra en utvärdering av nämndernas beskrivning av sina insatser i slutet av 
fyraårsperioden. I tidigare programförklaring har nämnderna redovisat hur de tillämpat den 
kulturpolitiska programförklaringen inom respektive nämnds ansvarsområde i samband 
med bokslutet varje år. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-25 
Bilaga 1. Förslag till yttrande 2014-04-25 
Bilaga 2. Kulturnämndens tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag kulturnämnden  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§  58 FRN 2014/70-007 

Revisionsrapport 5/2013 - granskning av upphandling och 
inköp 

Beslut 
Fritidsnämnden tillstyrker stadsledningskontorets förslag till yttrande. 

Ärendet 
På uppdrag av de politiska revisorerna i Nacka har Ernst & Young (EY) granskat vissa 
delar av kommunens upphandling och inköp under perioden juli 2012 till juli 2013 och 
lämnat en revisionsrapporten 2013-11-07 . Syftet med granskningen var att bedöma 
ändamålsenlighet och effektivitet i nämndernas upphandling samt om tillräcklig intern 
kontroll föreligger kopplat till de inköp/upphandlingar som genomförs. Granskade 
nämnder är tekniska nämnden, fritidsnämnden och kommunstyrelsen. 
 
Utifrån redovisade intervjuer, studier av dokumentation och granskning av fakturor 
bedömer anlitade revisorer att fritidsnämnden har tillräckliga system för intern kontroll av 
inköpen. När det gäller upphandlingar i stort anses upphandlingen vara ändamålsenlig och 
effektiv. För fritidsnämnden konstateras att dokumentation av 2 dokument saknas men att 
det inte går att avgöra om bristen hänförs till själva genomförandeskedet av upphandlingen 
eller i dokumentationen av upphandlingen men brist i detta avseende ska inte förekomma.  
 
Revisorernas rekommendationer överensstämmer helt med Fritidsnämndens uppfattning. 
Nämndens verksamheter fortsätter sitt arbete med att utveckla medarbetarna på alla 
befattningsnivåers kompetens om fakturahantering för att underlag ska vara korrekta. 
Däremot finner nämnden det en aning tveksamt till revisorernas kommentarer om behovet 
av en viss byggnad/lokal. Såväl behov och nytta finns dokumenterad i nämndens mål och 
budgetbeslut från 2007 liksom av tidigare ansvarig nämnd, dåvarande områdesnämnden 
Fisksätra/Saltsjöbaden. Beslutsunderlagen finns även angivna i ärendet om antagande av 
anbud för byggnation samt i dess slutredovisning till nämnden. 

Förslag till fritidsnämndens yttrande om nuvarande revisionsrapporten 
Fritidsnämndens inställning till revisorernas rekommendationer överensstämmer helt med 
nämndens uppfattning.  
 
Nämndens verksamheter genom främst controller och chef fortsätter sitt arbete med att 
utveckla medarbetarna på alla befattningsnivåers kompetens om fakturahantering för att 
underlag ska vara korrekta. Däremot finner nämnden det en aning tveksamt till 
revisorernas kommentarer om behovet av en viss byggnad/lokal. Såväl behov och nytta  
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finns dokumenterad i nämndens mål och budgetbeslut från 2007 liksom av tidigare 
ansvarig nämnd, dåvarande områdesnämnden Fisksätra/Saltsjöbaden. Beslutsunderlagen 
finns även angivna i ärendet om antagande av anbud för byggnation samt i dess 
slutredovisning till nämnden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-16 
Bilaga 1 Fritidsnämndens yttrande till de politiska revisorerna i Nacka 
Bilaga 2 Revisionsrapport 5/2014- Granskning av inköp och upphandling 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§  59 FRN 2014/51 

Politikerinitiativ  - Antikorruptions- och mutpolicy för 
fritidsnämndens ansvarsområde 
Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) den 5 mars 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar stadsledningskontorets redovisning av hur kommunen arbetar för 
att förebygga och förhindra mutor, korruption och andra oegentligheter. Nämnden konsta-
terar att styrdokument om att inte begå brott inte är verkningsfullt. Regelverk om vad som 
är tillåtet eller inte tillåtet riskerar att ha en motsatt verkan mot vad som var tänkt. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslutade den 5 mars 2014, § 26, att remittera ett så kallat politikerinitiativ 
om en antikorruptions- och mutpolicy för fritidsnämndens ansvarsområde, till stadsled-
ningskontoret för beredning.  

Initiativets sakliga innehåll 
Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) föreslår att fritidsnämnden ska utarbeta en ”risk-
baserad antikorruptions- och mutbrottspolicy för Fritidsförvaltningens verksamhet, politi-
ker och medarbetare, och att Fritidsnämndens ledamöter gör en gemensam framställan till 
kommunfullmäktige om att en motsvarande policy bör antas för Nacka kommuns samtliga 
förvaltningar.” Som grund för förslaget anger förslagsställarna olika händelser och politiska 
beslut som de tycks mena baserar sig på korruption och mutor. Stadsledningskontoret 
kommer inte att kommentera påståendena i sak utan koncentrerar ärendet till frågan om 
Nacka kommun behöver ett särskilt styrdokument mot korruption och mutbrott. 

Stadsledningskontorets utredning och förslag 
En policy ska som styrdokument definiera ett förhållningssätt i en fråga som är en kommu-
nal angelägenhet. Muta är ett brott och korruption är, om än inte alltid uppbyggt av brotts-
liga handlingar, helt oacceptabelt i en demokrati. Enligt stadsledningskontoret tillför det 
inte något värde till styrningen av kommunen att i en policy tala om att förtroendevalda 
och medarbetare inte får begå brott. Att i en policy definiera vad som är okej beteenden 
riskerar att leda till att folk inte tänker själv utan istället bokstavsläser vad man får eller inte 
får, utan att relatera till den situation de är i. Stadsledningskontoret tror därför inte på 
styrdokument som metod för att förebygga och förhindra mutor och korruption. 

Information  
Nacka kommun har omfattande information till medarbetarna om mutor på kommunens 
intranät. Målet är att alla medarbetare själva ska kunna avgöra vad som i just deras situation 
kan vara ett felaktigt beteende. På intranätet finns både egen information och länkar till  
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andra organisationers information och vägledning mot mutor, så som regeringen, Sveriges 
Kommuner och Landsting och institutet mot mutor.  
 
Inför jul och påsk, när det är frekvent förekommer att intressenter utanför den kommunala 
organisationen skickar chokladkartonger och andra gåvor, påminner stadsledningskontoret 
om att fel gåva i fel läge kan vara en muta. Det är därvid sagt att icke personadresserad 
choklad anses tillkomma Nacka kommun och ställs i receptionen eller andra gemensamma 
ytor. 
 
Det som bör förbättras är att ha en tydlig information på kommunens hemsida. Informa-
tionen är då lättare tillgänglig inte bara för de förtroendevalda utan även för alla andra som 
kommunen interagerar med. Stadsledningskontoret kommer att lägga ut sådan information 
under våren 2014. 

Kurser 
Juridiska enheten och kommunens säkerhetsfunktion genomför utbildningar angående 
mutor och andra oegentligheter, som är öppna för alla medarbetare. Vill någon del av orga-
nisationen ha en skräddarsydd utbildning går det i flertalet fall också att ordna. Samma typ 
av utbildningar kan hållas i seminarieform för nämnderna, om de vill det. 

System som förebygger och förhindrar 
Arbete mot mutor och korruption bygger också i stor del på system som förebygger fusk. 
Exempelvis funktioner i ekonomisystem om attester, baserat på av kommunfullmäktige 
beslutade regler i redovisningsreglementet. Ingen får hantera en betalning ensam från 
början till slut. Granskning av fakturor och att fakturor uppfyller kommunens krav på 
vilken information de ska innehålla, är viktiga delar i att förebygga och förhindra 
oegentligheter. Internrevisionen spelar också en viktig roll och genom den görs både 
systematiska granskningar och granskningar på förekommen anledning. Exempelvis om 
misstanke om något fel kommit fram. Kommunen har också en tipsfunktion där den som 
misstänker en oegentlighet kan kontakta internrevisionen. 

Står för måltider själv 
Leverantörer ordnar emellanåt seminarier eller liknade, som det kan vara värdefullt för 
kommunen att delta i, kanske främst för att träffa andra kunder och utbyta erfarenheter om 
produkten i fråga. Om det förekommer måltider i samband med sådana seminarier, står 
kommunen för måltidskostnaderna. Samma regel tillämpas vid till exempel den fastighets-
mässa i Cannes som kallas MIPIM, där kommunen betalar måltider vid arrangemang som 
andra intressenter vid mässan arrangerar. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget till beslut har inga påtagliga ekonomiska konsekvenser.    
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-10 
Bilaga 1 Fritidsnämndens beslut 5 mars 2014§, § 26 
Bilaga 2 Initiativ från Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag till beslut. 

Reservationer 
Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 60 FRN 2014/54 

Politikerinitiativ  - Policy för yttrande- och 
meddelarfrihet och visselblåsning för fritidsnämndens 
ansvarsområde 
Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) den 5 mars 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden avslår förslagen om att anta en policy för yttrande- och meddelarfrihet och 
visselblåsning för sitt ansvarsområde och att föreslå kommunfullmäktige att anta en för 
hela kommunen. 

Ärendet 
I ett politikerinitiativ har två ledamöter i fritidsnämnden föreslagit att fritidsnämnden för 
sitt ansvarsområde skulle ta fram en policy för yttrande- och meddelarfrihet och 
visselblåsning och föreslå kommunfullmäktige anta en för hela kommunen. 
Stadsledningskontoret konstaterar i sin beredning att meddelarfriheten, 
efterforskningsförbudet och yttrandefriheten enligt grundlagen inte blir starkare genom en 
särskild policy antagen inom Nacka kommun. När det gäller det som kommit att kallas 
visselblåsare bedömer stadsledningskontoret att de sätt att delge misstankar om 
oegentligheter som redan finns är tillräckliga. 

Bakgrund 
Vid fritidnämndens sammanträde den 5 mars 2014, § 27, ingav Martin Hellströmer och Ulf 
Öberg (S) ett så kallat politikerinitiativ om att fritidsnämnden för sitt ansvarsområde skulle 
ta fram en policy för yttrande- och meddelarfrihet och visselblåsning och föreslå kommun-
fullmäktige anta en för hela kommunen. Fritidsnämnden remitterade förslaget till stadsled-
ningskontoret för beredning. 

Innehållet i förslaget 
Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) föreslår följande i sitt politikerinitiativ. 
 
”Vi hemställer (…) om att Fritidsnämnden utarbetar en yttrande‐. meddelarfrihets‐ samt 
visselblåsarpolicy för Fritidsförvaltningens verksamhet, politiker och medarbetare, och att Fritidsnämndens 
ledamöter gör en gemensam framställan till kommunfullmäktige om att anta en motsvarande policy för 
Nacka kommuns samtliga förvaltningar.” 
 
Förslaget motiveras med att alliansmajoriteten och tjänstemannen försöker skrämma oppo-
sitionen till tystnad genom att upplysa ledamöter och ersättare i nämnden om att ”absolut 
sekretess” förelåg för de handlingar som skickades till nämnden inför att den skulle fatta 
beslut om vilken anbudsgivare som skulle få i uppdrag att driva kommunen två simhallar. 
Politikerinitiativet säger inget särskilt om visselblåsardelen i förslaget.      
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Begrepp på området offentlighet och sekretess 
För att förstå utredningen av förslagen i detta politikerinitiativ behöver man först få en del 
begrepp på området offentlighet och sekretess förklarade. Förslagen i initiativet grundar sig 
till viss del på missförstånd om innebörden i några sådana begrepp. 
 
Offentlighets- och sekretesslagen innehåller vad man skulle kunna kalla fyra nivåer av sek-
retess, där begreppen är standardiserade i lagtexten. I de tre första nivåerna ska alltid göras 
en prövning av om sekretess föreligger. På den fjärde nivån görs ingen prövning, där avgör 
lagtexten att sekretess alltid föreligger. För tydlighetens skull numrerar stadsledningskonto-
ret beskrivningarna nedan från 1-4, där 1 är den lägsta nivån av sekretess. 
 
1. Lägsta nivån av sekretess anges som att sekretess gäller ”om det av särskild anledning 

kan antas” att någon lider skada eller men.  
2. Näst lägsta nivån definieras som ”om det kan antas att” någon lider skada eller men. 
3. Nästa nivå definieras med orden att sekretess gäller ”om det inte står klart att” någon 

inte lider men eller skada. 
4. Högsta nivån av sekretess anges med att sekretess gäller/uppgift inte får lämnas... Det 

finns inget utrymme för bedömning. 
 
För nivå 2-4 finns begrepp som används (beteckningar), när man talar om typen av sekre-
tess. Beteckningarna på nivå 2-4 används generellt i hela landet, de är inte specifika för 
Nacka. 
Nivå 2 kallas sekretess med rakt sekretessrekvisit eller ”svag sekretess”. 
Nivå 3 kallas  sekretess med omvänt sekretessrekvisit eller ”stark sekretess”. 
Nivå 4 kallas ”absolut sekretess” och hör samman med att man inte gör någon sekretess-
prövning.  Begreppet används av professor Alf Bohlin i hans litteratur om offentlighets-
principen. 
 
Sekretessprövning är inte sammankopplat med meddelarfrihet/efterforskningsförbud. De 
är separata saker. Inom de områden där det råder meddelarfrihet görs ingen sekretesspröv-
ning, den som vill lämna uppgifter till massmedia i syfte att de ska publiceras gör det helt 
utan sekretessprövning. Den koppling som finns är att lagstiftningen anger inom vissa 
områden där sekretess gäller, får man inte lämna uppgifter ens till massmedia i 
publiceringssyfte, det är dock inte en fråga om sekretessprövning då heller. 
 
Användningen av begreppet absolut sekretess är helt kopplat till om det finns utrymme för 
sekretessprövning eller inte, inte om meddelarfrihet/efterforskningsförbud råder eller inte. 
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Stadsledningskontorets utredning och förslag 
Meddelarfrihet, efterforskningsförbud och yttrandefrihet föreligger i Nacka kommun 
genom grundlag. Styrdokumentet ”policy” är ett nedskrivet uttryck som  är avsett att 
definiera ett förhållningssätt i en fråga som är en kommunal angelägenhet. Det finns inte 
något utrymme för kommunen att definiera om meddelarfrihet, efterforskningsförbud eller 
yttrandefrihet utöver vad som redan gäller enligt grundlagens bestämmer. Enligt stadsled-
ningskontoret tillför det inte något värde till styrningen av kommunen att i en policy tala 
om att förtroendevalda och medarbetare att lagen gäller .Stadsledningskontoret avstyrker 
därför såväl att fritidsnämnden tar fram en policy om dessa saker för egen som att 
nämnden föreslår kommunfullmäktige att anta en sådan. 
 
När det gäller det som har kommit att kallas visselblåsare så har kommunen en funktion på 
sin hemsida som den som anonymt vill anmäla misstankar om fusk eller andra oegentlig-
heter kan använda. Den finns tillsammans med information om hur man kan kontakta både 
kommunfullmäktiges revisorer och internrevisionen. I medarbetarpolicyn finns särskilt 
skrivet om att arbetsplatser genomsyras av öppen kommunikation och att medarbetare 
vågar berätta om problem. Som arbetsgivare vill Nacka kommun att medarbetarna ska tala 
om ifall någon verkar göra något oegentligt. Alla tips/anmälningar som kommer in utreds 
så långt det är möjligt. Det är självklart för kommunen att massmedia är ett alternativ för 
den som inte vill eller kan vända sig till sin chef eller till någon annan ansavrig i kommunen. 
Den som vill påtala oegentligheter har funktioner för att göra det. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förslagen med anledning av politikerinitiativet har inte några direkta ekonomiska konse-
kvenser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-14  
Bilaga 1 Fritidsnämndens beslut 5 mars 2014§, § 27 
Bilaga 2 Initiativ från Martin Hellströmer och Ulf Öberg (S) 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag till beslut. 

Reservationer 
Martin Hellströmer (S), Ulf Öberg (S) samt Pascall Fall (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
 
- - - - - 
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§  61 FRN 2013/77 

Motarbeta simokunnigheten i Nacka 
Politikerinitiativ från Mattias Qvarsell (S) 2013-06-19 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen om idrotts- och fritidsenhetens analys av 

simkunnighet i skolår 2, 6 och 8 till protokollet.  
2. Fritidsnämnden beslutar att politikerinitiativet om att motarbeta simokunnigheten 

är besvarat.  

Ärendet 
Mattias Qwarsell (S) föreslog i ett politikerinitiativ den 15 maj 2013 att fritidsnämnden ska 
initiera ett projekt för att radera ut simokunnigheten i kommunen. Fritidsnämnden beslöt 
den 19 juni 2013, § 69, att ge idrotts- och fritidsenheten i uppdrag att i ett första steg 
analysera simkunnigheten under skolåldrarna med utgångspunkt från 
läroplanen/simförbundets anvisningar. Fritidsnämnden beslöt även att simkunnigheten 
bland unga vuxna och vuxna i Nacka skulle analyseras i ett andra steg.   
 
Varje skola har enligt läroplanen ett ansvar för att skolans elever lär sig simma. 
Fritidsnämnden ansvar är att tillhandahålla tid i kommunens simhallar för skolans 
simundervisning.  Som ett komplement till skolans simundervisning, som en fritidsaktivitet, 
erbjuder kommunen både i egen regi och i samarbete med simklubbar simskola på sena 
eftermiddagar, kvällar och helger. 
 
Idrotts- och fritidsenheten har genomfört en enkätundersökning där kommunens 
grundskolor har svarat på i vilken omfattning elever i skolår 2, 6 och 8 är simkunniga.  
24 skolor av 34 har svarat på enhetens frågor om simkunnighet. Av eleverna i skolår 2 
uppges att 77 % att simma 25 meter på djupt vatten. Av eleverna i skolår 6 uppges att 92 % 
skolans mål om simkunnighet på 200 meter på djupt vatten. Av eleverna i skolår 8 uppges 
att 97 % simma minst 200 meter på djupt vatten.  
 
Enheten anser vidare att det inte är möjligt att till en rimlig kostnad kartlägga 
simkunnigheten bland unga vuxna och vuxna i Nacka. Enheten bedömer att det för 
närvarande inte finns möjlighet för fritidsnämnden att fatta några beslut om ytterligare 
åtgärder med anledning av inlämnat politikerinitiativ. Enheten bedömer att uppdraget om 
att analysera simokunnigheten för närvarande får anses vara klart. Därmed föreslår enheten 
att fritidsnämnden beslutar att politikerinitiativet om simkunnigheten är besvarat.  

Bakgrund 
Mattias Qwarsell (S) föreslog i ett politikerinitiativ den 15 maj 2013 att fritidsnämnden ska 
initiera ett projekt för att radera ut simokunnigheten i kommunen.      
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Fritidsnämnden beslöt den 19 juni 2013, § 69, att ge idrotts- och fritidsenheten i uppdrag 
att i ett första steg analysera simkunnigheten under skolåldrarna med utgångspunkt från 
läroplanen/simförbundets anvisningar. Enheten ska i ett andra steg även analysera 
simkunnigheten bland unga vuxna och vuxna i Nacka.  

Skolan är ansvarig för att barn blir simkunniga 
Simning och lekar i vatten ska vara en del av skolans undervisning i ämnet idrott och hälsa. 
Undervisningen i simhall ska börja någon gång under de tre första åren. Eleverna ska då 
utveckla sin vattenvana genom att leka i vatten och göra övningar. De ska träna på att 
balansera och flyta samt att simma i mag- och ryggläge. I år fyra till sex ligger betoningen 
mer på att utveckla simförmågan. I skolans läroplan anges att eleverna när går ut år sex ska 
kunna simma minst 200 meter varav 50 meter på rygg och hantera nödsituationer vid 
vatten.  
 
Det är alltså skolan som ansvarig för att dess elever blir simkunniga. Fritidsnämnden är inte 
ansvarig för frågor om simkunnighet enligt nämndens reglemente.  
 
Fritidsnämnden upplåter kommunens simhallar till skolor för deras undervisning i ämnet 
idrotts- och hälsa där simning och vattenvana ingår. För att underlätta för skolorna att 
kunna bedriva undervisning i simhall har fritidsnämnden den 14 juni 2012 beslutat om 
fördelningsprinciper och taxa för skolbad.  
 
Idrotts- och fritidsenheten har även åtagit sig att erbjuda skolorna så kallad skolsimskola 
under fyra eftermiddagar per vecka under fyra perioder per läsår, kl. 15.00 – 15.45. Under 
dessa tider har skolor möjlighet att köpa platser för de elever som behöver extra 
simundersvisning. 

Simskola på fritiden 
Som ett komplement till skolans simundervisning, som en fritidsaktivitet, erbjuder 
kommunen både i egen regi och i samarbete med simklubbar simskola på sena 
eftermiddagar, kvällar och helger. Att erbjuda simskola på fritiden är ett frivilligt åtagande 
för kommunen. Simskolan har utvärderats under våren och resultatet av utvärderingen 
kommer att presenteras för nämnden vid ett senare tillfälle.  
 
Fritidsnämnden har tidigare fått information om simskolan vid sitt sammanträde den 19 
november 2012.  
 
Idrotts- och fritidsenheten erbjuder även särskilda tider för tjej- och kvinnosim i 
Näckenbadet. Att ha särskilda tider i en simhall öppen för enbart kvinnor syftar också till 
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 att öka simkunnigheten hos de flickor och kvinnor som menar att de inte har möjlighet att 
bada samtidigt som det är pojkar eller män i simhallen. Att erbjuda särskilda tider för tjejer 
och kvinnor anses vara rimligt enligt tidigare uttalande från 
diskrimineringsombudsmannen.  

Redovisning av simkunnighet bland unga in skolår 2, 6 och 8 
Idrotts- och fritidsenheten har genomfört en enkätundersökning där kommunens 
grundskolor har svarat på i vilken omfattning elever i skolår 2, 6 och 8 är simkunniga.  
 
24 skolor av 34 har svarat på enhetens frågor om simkunnighet. Några mindre friskolor har 
valt att inte delta då de menar att de har många elever som inte bor i Nacka och att de 
upplevt att undersökningen inte varit relevant för dem. Svarsfrekvensen är att betrakta som 
god.  
 
Skolorna uppger att 77 % av eleverna i skolår 2 kan simma 25 meter på djupt vatten. Några 
skolor konstaterar att de vid svarstillfället ännu inte haft simning på schemat inom ämnet 
idrott och hälsa.  
 
Skolorna uppger att 92 % av eleverna i skolår 6 når skolans mål om simkunnighet på 200 
meter på djupt vatten.  
 
Skolorna uppger att 97 % av eleverna i skolår 8 kan simma minst 200 meter på djupt 
vatten.  
 
De skolor som har goda resultat framför att det kan bero på att de har en medveten 
planerad simundervisning inom ämnet idrott och hälsa. Vissa skolor noterar också att 
många barn redan kan simma innan de börjar skolan och att föräldrarnas vilja till att lära 
sina barn att simma antingen på egen hand eller i simskola på fritiden påverkar skolans 
resultat.  
 
I skolår åtta finns det en betydande grupp elever som inte visat sin simkunnighet på grund 
av frånvaro vid testtillfällen.  Det finns också en grupp nyanlända elever som inte lärt sig 
simma i sina tidigare hemländer, som inte kan simma ännu.  
 
En förklaring till att vissa elever inte kan simma är kulturell, enligt idrottslärarna. Många 
elever med annan etnisk bakgrund än svensk tränar endast simning enbart på skoltid. 
Många elever kommer från kulturer där man inte får visa sig inför andra och då undviker 
man att simma. Idrottslärarna menar även att det finns familjer i vissa områden som säger 
att det inte har råd att sätta sina barn i simskola.  Enstaka elever når inte målen på grund av 
funktionsnedsättning.    
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 61 
 
Andra skolor framför att bristen på tider i simhallarna som kan tilldelas till skolorna gör det 
svårt att träna simning så pass mycket som behövs för att alla ska uppnå målen om 
simkunnighet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-27 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 62 FRN 2014/11-049 

Fritidsnämndens investeringar - beslutsuppföljning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/ eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Geografiska 

områden 
Projekt 

Typ av objekt 
Status Åtgärd1 

Älta  Ridskola 
Källtorp 

Planbesked har godkänts av 
Miljö- och 
Stadsbyggnadsnämnden 

 

   

 Sporthall Planenheten utreder nytt program 
för Älta centrum. Även 
fritidsanläggningar ingår i det nya 
programmet och placering av ny 
sporthall.  

Avvaktar beslut 
om planprogram 
för centrum 

 Älta IP 
utredning 
utegym, 
aktivitetspark 

Samrådsmöte med 
medborgarförslagsgivare och 
föreningsliv för att undersöka 
behov och önskemål har skett på 
plats.  
Samarbetsmöte med Natur och 
parkenheten som ska 
tillgänglighetsanpassa badplatsen. 
 

Se separat ärende 
och tjänsteskrivelse 
FRN 2013/182 

Sicklaön    
 

Lekplats 
Tallbacken 

 Arbete pågår 
 

Utegym Sickla  Arbetet pågår 
Aktivitetspark/
Duvnäs-Utskog 

 Arbetet pågår 

   

                                                 
1 Åtgärder med kursivstil är avvikelse från föregående rapport 
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 62 
Sicklaön 7 manna och 

extra tränings 
yta 
konstgräsplan 
Sicklavallen 

Arbetet återupptas 10/3 efter 
vinteruppehåll 

Besiktning av planen 
5 maj 

Nacka IP02 
11 manna 
konstgräs 

Besiktning 28/11 
av konstgräsplan 

Visst markarbete 
kvarstår, utförs när 
väderleken tillåter. 
Slutredovisning till 
augusti FRN 

 Nacka bollhall 
breddning. 

Bygglovsenheten har meddelat: 
inte möjligt att bifalla bygglov för 
tillbyggnaden på bollhallen. 
Utredning visar att denna del av 
fastigheten som hamnar i 
skärningspunkten mellan ny 
detaljplan och befintlig stadsplan 
har gatumark som tillåtet 
användningsområde. 
Tillbyggnaden kräver att 
detaljplanen ändras. 

Ärendet tags upp 
med 
detaljplanegruppen 
för området 

    

Saltsjö-Boo Myrsjö IP Projektering för 9 manna 
fotbollsplan och skolidrott 
Pågår. 

Projektering för 11-
manna fotbollsplan 
med skolidrott 
Quesadatältets 
framtid bereds som 
ett separat ärende till 
juninämnden, 
huruvida tältet skall 
avyttras eller flyttas 
till annan plats 

Björknäs IP 
Löparbanor 
och 
innanliggande 
naturgräsplan 

Projekteringsarbete pågår, bl.a. 
geoteknisk undersökning 

Föreningar har 
träffat enheten och 
efter det de har 
inkommit med 
önskemål gällande 
löparbana samt 
teknikgrensplacering, 
som överlämnats till 
projektledning 
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 62 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04-23 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  63 

Övriga frågor 
Politikerinitiativ, Uppdrag till direktören angående 
Simhallens placering i Orminge, 
Nello Minati (KD) och Karolina Johansson (KD) 

Beslut 
Nämnden beslutade att direktören återkommer med en redovisning på nästa sammanträde. 

Initiaitivet 
Det finns sannolikt stora fördelar, ekonomiskt, miljömässigt och kanske även praktiskt, att 
samlokalisera en simhall med en ishall. Den ena producerar värme och den andra kyla. Vi 
föreslår därför att alla aspekter på en samlokalisering utreds inför beslutet om simhallens 
placering i Orminge.     
 
Det är fritidsnämnden som är beställare av sådana anläggningar, och ska i sin budget 
inrymma såväl driftkostnader som kapitalkostnader. Det är därför angeläget att dessa 
ekonomiska konsekvenser finns med när MSN och KS fattar beslut om Orminge centrum.     
Kristdemokraterna vill därför att fritidsnämnden uppdrar åt fritidsdirektören att 
återkomma till fritidsnämnden med redovisning av de ekonomiska konsekvenserna av olika 
placering av simhall i Boo.         

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiaitiv från kristdemokraterna 

Beslutsgång 
Ordförande frågade nämnden om man kunde ge uppdraget till direktören. 
Nämnden biföll förslaget att få en redogörelse på nästa nämnd. 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  64 

Övriga frågor 
Politikerinitiativ, utredning att utveckla 
medborgardialogen på kommunens hemsida  
Nello Minati (KD) och Karolina Johansson (KD) 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet 

Ärendet 
Vi har mött flera medborgare som har förslag och idéer till hur kommunen och 
fritidsnämnden ska agera och jobba för att förbättras. Det är viktigt för demokratin och 
känslan av delaktighet att dessa synpunkter tas till vara och följs upp. För oss 
kristdemokrater känns det angeläget att verka nära medborgarna. 
 
Socialdemokraterna föreslår öppna möten med frågestund före ordinarie möte. Historiskt 
har vi sett att detta inte ger så mycket eftersom det är få medborgare som kommer till dessa 
möten. Själva mötesgången och till viss del även kanslisvenskan som används kan vara svår 
att ta till sig vilket har lett till att man ibland lämnat mötet utan att känna att man har fått 
svar på sina frågor. 
 
En annan del som oroar oss är även bristen på kommunikation och uppföljning av 
medborgarförslag. Vi vill därför lämna till utredning att utveckla kommunens hemsida i en 
mer modern riktning. Medborgare ska kunna lämna förslag till fritidsnämnden och genast 
få svar att det mottagits och till eventuell nämnd det har skickats. Ärendet följs därefter 
upp så att medborgaren får svar allteftersom ärendet fortskrider. Lämnas det för beredning, 
avslås det direkt etc. Se till exempel http://initiativet.malmo.se 
 
Vi ser även gärna att förslag kan kommenteras och ”gillas” alt. ”ogillas” så att medborgare 
kan vara delaktiga under ärendets gång eftersom tanken då är att förslagen ligger synliga på 
webbsidan. På så sätt ser vi att man verkar  för en mer lättillgänglig och modern 
handläggning och där medborgare på ett enkelt sätt kan göras mer delaktiga. 

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiaitiv från kristdemokraterna. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
- - - - - 
  

http://initiativet.malmo.se/
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Utdragsbestyrkande 

 

§  65 

Övriga frågor 
Grillkonstruktion vid BMX-parken i Orminge 
Johan Kjellman (NL) undrar om det är möjligt att installera en grillplats vid BMX-parken i 
Orminge. 

Beslut 
Ärendet  återkommer på nästa sammanträde. 
 

Flatenbadet 
Mia Wallgren (C) har fått brev med önskemål om samverkan mellan Nacka , Tyresö och 
Stockholm för att förhindra skadeverkan. 

Svar 
Malin Wetsreback svarade att badplatser är Tekniska nämndens ansvarsområde. Dag 
Björklund tekniska direktör kommer att svara på medborgaren. 
 
 

Informationa om vad som händer i Nacka sportcentrum 
Ann Hafström (M) efterfrågade en redogörelse för tankarna kring Nacka sportcentrum och 
fotbollsplanerna. 

Svar 
Tonias Nässén svarade att enheten får i uppdrag att återkomma och informera om detta på 
nästa sammanträde.  
 

Muntlig info Saltsjöbadens IF skadeståndskrav 
Katalin Sjöstrom informerade nämnden ang Saltsjöbadens IF skadeståndskrav. 
Fritidsnämnden har vid sitt sammanträde den 17 februari 2014 erhållit information om att 
två sektioner inom föreningen Saltsjöbadens IF har inkommit med ersättningsanspråk till 
följd av dels stängningen av Saltsjöbadens ishall, dels stängningen av Näckenbadet. Idrotts- 
och fritidsenheten har uppdragit till Magnussons Advokatbyrå att göra en bedömning av 
föreningens ersättningskrav. Vid fritidsnämndens sammanträde den 17 februari uppdrog 
nämnden till  enheten att senast i samband med sammanträdet i maj återkomma med en 
rapport.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts §  
 
Utredningen från advokatbyrån visar sig att Nacka kommun inte med full säkerhet kan 
hävda force majure i dessa två fall. Utredningen visar att det kan föreligga en 
skadeståndsskyldighet för Nacka kommun enligt reglerna i 12 kap. jordabalken och 
allmänna avtalsrättsliga principer. Enheten har i april kommunicerat utredningens resultat 
och vid möte den 23 april presenterades ett förslag till överenskommelse med 
Saltsjöbadens IF huvudordförande Mickael Jacobsson.  Enheten inväntar besked från 
föreningen angående hur de ställer till kommunens förslag till förlikning om begärda 
ersättningsanspråk.” 

Beslut 
Nämnden noterade informationen till protokollet.   
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 66 

 
Delegationsbeslut fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2014/3 Utbetalning av grundbidrag till pensionärsföreningar 2014 
FRN 2013/136 Förändring av beslutsattestanter år 2014 för fritidsnämnden 
FRN 2013/163 Vidaredelegering beslutsattestanter 
KFKS 2014/54 Ändrat processägarskap för processerna fritid, kultur och 
 naturreservat och ändrad indelning av myndighets- och 
 huvudmannaenheter 
KFKS 2014/54 Beslut om inrättande av enheten för drift av idrottsanläggningar 
FRN 2013/50 Beachparty på Dalarö 2014 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20140514 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 67 

Inkomna handlingar Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
Information - Förslag rambudget 2015-2017 
 
Information - Workshop ”Idrottens förutsättningar” i Nacka kommun, genomförd 20140409 
 
Information om inkomna synpunkter 20140101-0430 
 
Information Sommaröppettider i idrottsanläggningar 
 
Överenskommelse om avsiktsförklaring för fler gällande kampsportslokaler 
 
Ansökan anläggningsbidrag från KSS, kungliga svenska segelsällskapet 
 
20140429 e-post Boovallen laglöst land , skickat till Anneli Castan, Katalin Sjöström 
 
20140429 e-post Saltsjöbaden hockey, skickat tilll Tobias Nässén, Martin Hellströmer, 
Nello Minati, Katalin Sjöström. Svar 5 maj från Tobias Nässén 
 
20140512 Brev från Betalning av stilleståndsersättning, arrende av mark för anläggning 
av en ridanläggning utmed Ältavägen i höjd med Källtorp 
 
Politikerinitiativ - Uppdrag till direktören angående Simhallens placering i Orminge, Nello 
Minati, Karolina Johansson (KD) 
 
Politikerinitiativ - Utredning att utveckla medborgardialogen på kommunens hemsida, Nello 
Minati, Karolina Johansson (KD) 

Följande Kurser och konferenser har inkommit till Tekniska nämnden 
Inga kurser eller konferenser 
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 67 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-04 
Reviderad 20140514 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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